Hui-wen Koo National Taiwan University Department of Economics

Correspondence

Department of Economics National Taiwan University 1, Roosevelt Road, Section 4, Taipei, Taiwan 106 (O) 886-2-3366-8400 e-mail: hkoo@ntu.edu.tw

Educational Background

1983 – 1988	Ph.D. of Business Administration, UC, Berkeley, USA.
1981 - 1983	M.B.A., University of Rochester, USA.
1977 - 1981	B.B.A., National Taiwan University.

Employment

1996-	Professor, Department of Economics, National Taiwan U.
2008-09	Affiliated Fellow, International Institute for Asian Studies
2003 – 04	Visiting Scholar, Center for Chinese Studies, UC, Berkeley
1994 – 95	Fulbright Scholar, Dept. of Economics, U. Chicago
1990-96	Associate Professor, Department of Economics, National Taiwan U.
1988 – 1990	Member of Technical Staff, Bellcore, Livingston, NJ, USA.
	Research projects on quantitative marketing analysis.

Research Area

Taiwan Economic History, Applied Microeconomics

Honor

2011	Academic Award, Ministry of Education
2007 -	Permanent Distinguished Professor, National Taiwan University
2006	Outstanding Teaching Award, National Taiwan University
1994 – 95	Outstanding Research Award, National Science Council, Taiwan

Publications

Refereed Articles

- Koo, Hui-wen (2015), "Weather, Harvests, and Taxes: A Chinese Farmers' Revolt in Dutch Colonial Taiwan," *Journal of Interdisciplinary History*, 46:1, 39-59. [SSCI]
- Koo, Hui-wen (2013), "Worship Associations in Taiwan," Australian Economic History Review, 53:1, 1:21. [SSCI]
- Koo, Hui-wen, Chen-ying Huang and Kamhon Kan (2012), "Interlinked Contracts: An Empirical Study," *Economica*, 79:350–377. [SSCI]
- Koo, Hui-wen (2011), "Property Right, Land Prices and Investment: A Study of the Taiwanese Land Registration System," *Journal of Institutional and Theoretical Economics*, 167:3, 515–535. [SSCI]
- Koo, Hui-wen (2011), "Deer Hunting and Preserving the Commons in Dutch Colonial Taiwan," Journal of Interdisciplinary History, 42:2, 185-203. [SSCI]
- Wang, Kuang-Cheng, Hui-Wen Koo and Tain-Jy Chen (2011), "Domestic Trade Protection in Vertically-Related Markets," *Economic Modelling*, 28, 1595–1603. [SSCI]
- 古慧雯 (2011), (日治時期台灣的犯罪統計), 《經濟論文叢刊》, 39:1, 45-79。
- Wang, Jue-Shyang, Hui-wen Koo and Chen, Tain-Jy (2006), "Resource Rivalry and Endogenous Lobby," *Japan and the World Economy*, 18, 488–511. [SSCI]
- 古慧雯·吳聰敏·何鎭宇·陳庭妍 (2006), (嘉南大圳的成本收益分析), (《經濟論文叢刊》, 34:3, 335-72。
- Kuang-Cheng Wang, Hui-Wen Koo and Tain-Jy Chen (2005), "Strategic Buying or Selling? The Behavior of Vertically-Integrated Firms in the Intermediate Goods Market," *Journal of Economic Integration*, 20:2, 366–382.
- Koo, Hui-wen and Pei-yu Lo (2004), "Sorting: The Function of Tea Middlemen in Taiwan during the Japanese Colonial Era," *Journal of Institutional and Theoretical Economics*, 160:4, 607–626. [SSCI]
- 古慧雯、吳聰敏 (2003), (台灣砂糖與甘蔗的產額與產量之估計: 1901至1953年期), (經濟論文叢刊》), 31:2, 157-89。
- 古慧雯、王俊傑 (2001), (論「斤糖斤米」制), 《經濟論文叢刊》, 29:4, 457-78。
- Koo, Hui-wen and Chun-chieh Wang (1999), "Indexed Pricing: Sugarcane Price Guarantees in Colonial Taiwan, 1930–1940", *Journal of Economic History*, 59:4, pp.912–26. [SSCI]
- 古慧雯 (1999), (試析「早植法獎勵」: 日制時期甘蔗買收契約之研究), (經濟論文叢刊》, 27:1, 19-41。

- C. Y. Cyrus Chu, Ding-yuan Huang and Hui-wen Koo (1998), "The Preference Foundation of the Generalized Entropy Measures", 《經濟論文》26:3, 331-346.
- 古慧雯、陳恭平 (1998), (集中式拍賣與分散式拍賣), (經濟論文叢刊)), 26:2, 193-208。
- 古慧雯 (1996)。(論「肥料換穀」)、《經濟論文叢刊》, 24:4, 479-507。
- 古慧雯、吳聰敏 (1996), (論「米糖相剋」), 《經濟論文叢刊》, 24:2, 173-204。
- C.Y. Cyrus Chu and Hui-wen Koo (1995). "Bequest Division and Income Inequality: Comparative Dynamics of Markov Branching Processes." *Economica*, 62:248, 423-40, leading article. [SSCI]
- Hui-wen Koo and I.P.L. Png(1994). "Private Security: Deterrent Or Diversion?" International Review of Law and Economics, 14:1, 87–101. [SSCI]
- 古慧雯、宋玉生, (1993)。(你競選, 大家都出錢? 台灣選罷法競選經費補貼條款之經濟分析), 《經濟論文叢刊》, 21:1, 25-43。
- Padmanabhan Srinagesh, Ralph Bradburd, and Hui-wen Koo(1992). "Bidirectional Distortion in Self-Selection Problems," *Journal of Industrial Economics*, 223-28. [SSCI]
- 古慧雯, (1991)。(訴訟費用分攤問題: 英美制度之比較), 《經濟論文叢刊》, 19:2, 197-218。
- J. George Shanthikumar and Hui-wen Koo(1990). "On Uniform Conditional Stochastic Order Conditioned on Planar Regions," *Journal of Applied Probability*, vol. 27, pp. 115-23.
- C.Y. Cyrus Chu and Hui-wen Koo(1990). "Intergenerational Income-Group Mobility and Differential Fertility," *The American Economic Review*, vol. 80, no. 5, pp. 1125-38. [SSCI]

Book

吳聰敏·葉淑貞·古慧雯 (2004)。《日本時代台灣經濟統計文獻目錄, 第二版》, 台北, 翰蘆。

Conference Papers

- Hui-wen Koo (2012). "Taiwanese Sugar in the Dutch Colonial Era," Sugar and Slavery towards a New World History, Tokyo University.
- 古慧雯 (2011). (台灣梅花鹿與美洲大野牛: 財產權理論之應用), 曹永和著 《近世臺灣鹿皮貿易考》新書發表座談會, 中研院台史所, 台北。
- Hui-wen Koo (2011). "The Use of VOC Source Publications for Historical Economic Research: Using The Diaries of the Zeelandia Castle as An

- Example," The Joint Conference of the Association for Asian Studies (AAS) and the International Convention of Asia Scholars (ICAS), Honolulu.
- Hui-wen Koo, Chen-ying Huang and Kamhon Kan (2009). "Interlinked Contracts: An Empirical Study," The 2009 International and 3rd Japan-Taiwan Contract Theory Conference and Workshop, Hsinchu.
- Hui-wen Koo (2009). "Deer Hunting in Dutch Colonial Taiwan," *IIAS Symposium*, Amsterdam, the Netherlands.
- 李維倫、古慧雯 (2007)。(日治時期台灣笞刑之研究: 以竊盜罪爲例), 台大2007 年科際整合法學研討會 (一): 多元學科對話下的刑事法學, 台北。
- Wang, Kuang-Cheng, Hui-wen Koo and Tain-Jy Chen (2003). "Strategic Buying or Selling? The Behavior of Vertically- Integrated Firms in the Immediate Goods Market," WEAI Pacific Rim Conference, Taipei.
- Wang, Kuang-Cheng, Hui-wen Koo and Tain-Jy Chen (2002). "Domestic Trade Protection in Vertically-Related Markets," 台灣經濟學會 2002年年會, 台北。
- Chen, Tain-Jy, Hui-wen Koo and Jue-Shyang Wang (2001). "Protection for Sale: Resource Rivalry and Endogenous Lobby," *International Conference on Money, Growth and Distribution*, ISSP, Academia Sinica, Taipei.
- Hui-wen Koo and Tsong-Min Wu (1998). "Intermediate Consumption of Manufacturing: A Critical Review," *The Long-Term Economic Statistics of Taiwan*, 1905-1993, National Taiwan University, Taipei, Taiwan.
- Hui-wen Koo, Tsong-Min Wu and Suh-jen Yeh (1998). "Intermediate Consumption of Agriculture," *The Long-Term Economic Statistics of Taiwan*, 1905-1993, National Taiwan University, Taipei, Taiwan.
- Hui-wen Koo and Tsong-min Wu(1997). "A Revised Estimate of Taiwan's GDP: 1902-1952," The Long-Term Economic Statistics of Taiwan, 1905-1993, Hitotsbashi University, Japan.
- Hui-wen Koo and Kong-Pin Chen(1993). "Global Contest vs Local Contest," *International Conference of Game Theory*, Stony Brook, NY, USA.
- Hui-wen Koo and Jiuen-Liang Chen(1991). "Bargaining with Disagreement on Conflict Point," Conference on Game Theory and Its Applications, *Academic Sinica*, Taipei, Taiwan.
- Hui-wen Koo, (1987). "An Analysis of Information Pooling When Joint Bidding or Collusion Occurs," TIMS/ORSA Joint National Meeting, Miami, FL, USA.